
Преговори о Жепчу
Интензивни преговори о проблемима у општини Жепче, које је
водио виши замјеник високог представника Ханс Х. Шумахер, су
одржани  у  веома  конструктивној  атмосфери  у  бази  SFOR-а  у
Рајловцу.

Мада уважава чињеницу да се пуно тога мора постићи у наредној
седмици, Канцеларија високог представника је и даље увјерена
да је свеобухватни споразум о Жепчу могућ и изражава наду да
ће бити могуће закључити преговоре наредне суботе, за када су
се све стране сагласиле да одрже још један пленарни састанак
на истом мјесту.

Јуче се разговарало о широком спектру питања, од заједничке
општинске  управе  и  образовања  до  интеграције  цјелокупне
општине Жепче у кантоналне структуре. Стране су се сложиле да
ће арбитражне одлуке OHR-а и ОЕБС-а и даље бити основа за
наставак разговора о заједничкој општинској управи. Такође се
разговарало о питањима општинских граница, и то на основу
принципа које су прихватили сви, тј. да се не смије задирати у
територијални  интегритет  Жепча.  Договорени  су  и  општи
принципи, нпр. да политичке промјене у општини Жепче не смију
ићи на штету приватног предузетништва. У наредних неколико
дана  експерти  и  двије  радне  групе  ће  припремити  елементе
свеобухватног споразума.

OHR је и даље убијеђен да се свеобухватно рјешење може изнаћи
једино ако га подржи већина у свим етничким групацијама у овом
подручју. Једини могући начин да се иде напријед јесте да се
постигне  консензус  који  је  прихватљив  за  грађане  Жепча,
Маглаја и Завидовића.

OHR се захваљује свим странама на њиховом озбиљном учешћу у
дугом и исцрпљујућем састанку и позива их да остану предани
овом процесу тако да би се преговори успјешно закључили.

https://www.ohr.int/%d0%bf%d1%80%d0%b5%d0%b3%d0%be%d0%b2%d0%be%d1%80%d0%b8-%d0%be-%d0%b6%d0%b5%d0%bf%d1%87%d1%83/

